
Sinte på Kurt
KritisK: Nå har Kurt Od-
dekalv også fått Eksportutval-
get etter seg. EFF beskylder 
miljøverner Kurt Oddkalv for 
kjeltringstreker, etter at han 
gjennom Norges Miljøvern-
forbund (NMF) hevder at 
lakseproduktene som selges i 
norske butikker er giftige. 

Dobbeldåp
feiret: Laksenæringa går så 
det suser, og Marine Harvest 
hadde dobbeldåp på ny båt og 
flåten i Krabbestig sist uke, 
melder Fjordenes Tidende.– 
Dette handler både om å være 
framtidsrettet og gjøre driften 
mest mulig effektiv, sier regi-
ondirektør Per-Roar Gjerde.

Varsler oppsigelser i Berlevåg
Nervøse: Hos Berlevåg Kongekrabbe er de ansatte nervøse 
for jobbene sine. Fiskeridepartementet har innført et nytt 
regime for krabbefisking, som trådde i kraft mandag.

– Her tjener vi gode penger, og stillingene var så å si helårige i 
fjor. På det meste tipper jeg vi var rundt 20 arbeidere i produk-
sjonslokalene, sier Tony Pettersen (22) til Finnmarken.no. 

– Vi frykter for jobbene våre. Nå er det tre bruk bare i Berle-
våg, som alle skal ta imot krabbe, sier arbeidsgjengen videre til 
Finnmarken. 

Fiskarpensjonen
A rb e i d s d e -
partementet 
har lovet et 
høringsnotat 
om fiskar-
pensjonen og 
s j ø m a n n s -
pensjonen før 
s o m m e r f e -
rien. 

– Det er fortsatt planen, sier 
Kristin Flagstad ved pensjons-
avdelingen.

Den nye pensjonsreformen 
trår i kraft fra 1.januar 2011. 
Den innebærer at pensjons-
alderen senkes fra 67 år til 
62 år. 

Fiskarpensjonen er en så-
kalt tidligpensjon som gir 
utbetalinger til fiskerne fra 
fylte 60 år til de blir 67. 

Spørsmålet nå er hva som 
skjer med fiskarpensjonen for 
de fiskerne som velger å ta ut 
folkepensjon fra de fyller 62.

Generalsekretær Jan Skjær-
vø i Norges Fiskarlag vet hva 
de ønsker:

– Vårt krav er klokkeklart, 
og har vært det hele tiden. 
Fiskerne skal ha fiskarpen-

sjon uavhengig og uavkortet 
i forhold til folkepensjonen. I 
tillegg mener vi at man i denne 
forbindelse også må se på den 
omstridte samordningen av 
fiskarpensjonen og uførepen-
sjonen som gjør at fiskere som 
blir uføre før de fyller 60 år, 
ikke får utbetalinger fra fis-
karpensjonen.

Høringsnotatet som nå er 
like rundt hjørnet, og hørings-
runden deretter, vil bli avgjø-
rende i så måte. Kristin Flag-
stad i Arbeidsdepartementet 
forteller at siktemålet etter 
endt høring er en lovpropo-
sjon om fiskarpensjonen og 
sjømannspensjonen, som 
utredes sammen, i løpet av 
høsten.

– Når det gjelder samord-
ningen av fiskarpensjonen og 
uførepensjonen, så er det ikke 
avklart om dette skal tas opp 
i forbindelse med at vi etter 
avklaringene rundt fiskarpen-
sjonen og innføringen av den 
nye folkepensjonen også skal 
se på hvordan disse pensjo-
nene skal være på lang sikt, 
forteller hun.

Jan Skjervø

Bort fra strenge krav 
Det internasjonale havfors-
kningsrådet (ICES) har lagt til 
side planer om enda strengere 
bestandskrav i forbindelse 
med kvoterådgivningen på 
torsk, planer som på sikt ville 
kunne gitt lavere beskatnings-
grad og lavere torskekvoter.

– Den rådgivende komi-
teen har konkludert med 
at de har for dårlig faglig 
grunnlag til å kunne gå over 
til såkalt msy-basert rådgiv-
ning på torsk. Blant annet 
er det i denne tilnærmingen 
ikke tatt nok hensyn til 
effekten stor tetthet har på 
den individuelle veksten, 
forklarer forsker Sigurd 
Tjelmeland som er Norges 
representant i komiteen.

Enkelt forklart er målet for 
msy-basert rådgivning hva 
som er best for bestanden 
på lang sikt, mens dagens 
føre var-baserte rådgivning 
(pa) baserer seg på hva som 
er best for gytebestand og 
rekruttering til neste år. 

– Men vårt utgangspunkt 
er at hensynet til bestanden 

på lang sikt er godt nok 
ivaretatt og sikkerhetsmar-
ginene gode nok gjennom 
de forvaltningsreglene vi 
allerede har på torsk i den 
norsk-russiske fiskerikom-
misjonen. Vårt forslag, 
som vi legger fram for 
departementet i dag, er at vi 
tester denne regelen ved ulik 
dødelighet i et stort antall 
år for å se om den virkelig 
gir optimalt langtidsutbytte, 
slik vi tror den gjør, forkla-
rer Tjelmeland. 

Landsstyret i Norges 
Fiskarlag uttrykte sist uke 
bekymring for en slik over-
gang til msy-basert rådgiv-
ning uten at man vet tilstrek-
kelig om bestandene. «Vi må 
for en hver pris unngå en 
situasjon der ny rådgivning 
fra ICES, basert på delvis 
sviktende eller mangelfull 
kunnskap, fører til at dagens 
forvaltningsstrategier for 
sentrale bestander blir 
karakterisert som ikke-
bærekraftige»,heter det fra 
landsstyret. 

Minstepriser ga brudd
UENIG:  FHL og Sildelaget blir 
ikke enig om minstepriser for 
sild og makrell.

Fiskeri- og havbruksnærin-
gens landsforening (FHL) og 
Norges Sildesalgslag hadde i 
går møte for å diskutere nye 
minstepriser for sild og makrell.

– Forhandlingene strandet 
på spørsmålet om bud utenfor 
utbudsområdet. Partene har 
derfor tatt pause inntil videre, 
melder Norges Sildesalgslag.

Denne asken kan du følge på 
vårt nettsted www.fiskeribla-
detfiskaren.noi.
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